

# 「香港最佳老友」運動

“Best Buddies Hong Kong” Movement (BBHK)



## 「老友鬼鬼」第一屆共融故事演講比賽決賽暨頒獎典禮

「香港最佳老友」運動首辦共融故事演講比賽，目的為增加兒童及社會大眾對智障人士的認識，活動吸引超過300位參加者參加比賽。決賽於2016年4月23日假荃灣荃新天地二期中庭舉行，邀請到社會福利署助理署長（康復及醫務社會服務）方啟良先生、Golden Gate國際幼稚園暨幼兒園創辦人楊婉兒女士、著名唱片騎師李志剛先生、Auntie Van Van Production創辦人Auntie Van Van、「香港最佳老友」運動顧問曾樹明先生及扶康會副主席施家殷先生蒞臨主禮。



### The Finals cum Award Presentation Ceremony of “Best Buddies Hong Kong Movement – We Are Buddies: Inclusion Storytelling Competition”



It was the first time the “Best Buddies Hong Kong” Movement organized the “Inclusion Storytelling Competition”. The aim was to enhance the understanding of children and community members towards persons with intellectual disabilities. More than 300 participants had joint the Competition. The finals was held on 23 April 2016 at the Event Hall of Citywalk 2 in Tsuen Wan and it was an honour to have Mr. FONG Kai Leung, Assistant Director (Rehabilitation and Medical Social Services) of the Social Welfare Department; Ms. Winnie YOUNG, founder of Golden Gate International Kindergarten and Nursery; Mr. Alex LEE, famous DJ ; Auntie Van Van, founder of Auntie Van Van Production; Mr. TSANG Shu Ming, “Best Buddies Hong Kong” Movement Advisor; and Mr. Kyrán SZE, Vice Chairman of Fu Hong Society, to be the officiating guests.

## 扶康家庭婉明軒與新生命教育協會呂郭碧鳳中學成立分社

扶康家庭婉明軒與新生命教育協會呂郭碧鳳中學於2016年4月5日正式配對成立分社，並邀請到陳國強校長及扶康會總幹事陸慧妍女士主禮分社成立典禮。學生們在典禮中播放了一段感人的短片，回顧了過去一年與婉明軒老友共聚的相片，分享了他們對參加「香港最佳老友」運動及與智障人士做朋友的心得和感受。



### Splendor Casa Famiglia Paired Up with NLSI Lui Kwok Pat Fong College to Form New Chapter

Splendor Casa Famiglia and NLSI Lui Kwok Pat Fong College officially paired up to form a new chapter on 5 April 2016. Mr. CHAN Kwok Keung, Principal of NLSI Lui Kwok Pat Fong College and Ms. Becky LUK, Executive Director of Fu Hong Society, were invited to be the officiating guests of the Chapter Formation Ceremony. During the Ceremony, the students played a short yet heart-touching video clip that displayed photos taken from the gatherings with the Buddies of Splendor during the past year. The students also shared their thoughts and feelings about participating in the "Best Buddies Hong Kong" Movement and becoming friends with persons with intellectual disabilities.

## 家庭老友第一次聚會

為推動智障人士及其家庭與非智障人士及其家庭之間的認識和互助，我們本年首度開展了「家庭老友」計劃。得到香港賽馬會的邀請及贊助，接近50位家庭老友成員於2016年3月26日免費參加沙田馬場「同心同步同樂日」，透過參與活動彼此增加認識。

### The First Gathering of Family Buddies

To promote understanding and build support between persons with and without intellectual disabilities, and their families, our Society launched the "Family Buddy" Programme for the first time this year. With invitation and sponsorship from the Hong Kong Jockey Club, nearly 50 Family Buddies joint "the Riding High Together Festival" held at the Sha Tin Racecourse on 26 March 2016 for free. Through the activity, the Buddies were able to get to know one another better.



## “1+寶貝”訪問

我們得到DBC數碼電台“1+寶貝”主持劉美娟及林展澎邀請，分別於2016年4月6日、7月6日及7月13日訪問學生老友陳佩聰、家庭老友許琪英和葉金蘭、老友大使鍾海洋及故事演講專家Auntie Van Van、第一屆「老友鬼鬼」共融故事演講比賽幼兒組冠軍歐陽皓小朋友、媽媽歐陽太太及北角衛理堂幼稚園幼兒園阮校長分享他們對參加美國交流、家庭老友及共融故事演講比賽的經驗。



## Interview by DBC Radio programme

We were delighted to be invited by Ms. Engina LAU and Mr. LAM Chin Pang, hosts of the program "House of Babies" of the DBC Radio, to attend interviews at the show. Student Buddy CHAN Pui Chung and Family Buddies HUI Kei Ying and YIP Kam Lan; CHUNG Hoi Yeung, Ambassador of "Best Buddies Hong Kong" Movement and Auntie Van Van, storytelling expert; AU YEUNG Ho, Minor Group Champion of The 1st Inclusion Storytelling Competition, Mrs. AU YEUNG, mother of AU YEUNG HO, and Principal YUEN from the North Point Methodist Church Kindergarten & Day Nursery, were invited to share their stories and thoughts about attending the exchange programme in the United States, Family Buddies and the Inclusion Story Telling Competition on 6 April, 6 July and 13 July 2016 respectively.



## 「香港最佳老友」運動同樂日

250位來自20個分社、家庭老友及社區老友於2016年5月28日一起到了保良局北潭涌度假營，目的為增加分社之間的交流及認識，以及與老友一起共度愉快和難忘的時光。

## “Best Buddies Hong Kong” Movement Fun Day

On 28 May 2016, 250 Family Buddies, Citizen Buddies and Buddies from over 20 chapters, visited the Pak Tam Chung Holiday Camp of Po Leung Kuk. The purpose was to enhance exchange and understanding between chapters and allow the buddies to spend an enjoyable and unforgettable time together.





## 2016年度「香港最佳老友」運動全港分社周年聚會

一年一度的全港分社周年聚會於2016年7月2日假拔萃女書院舉行，並招待了360多位來自不同學校及企業分社、社區老友、家庭老友、老友大使及舊生會一起出席，更於聚會後筵開30席進行聯合聚餐。我們十分榮幸邀請到「香港最佳老友」運動顧問及香港浸會大學副校長（教與學）周偉立博士、「香港最佳老友」顧問及香港樹仁大學社會工作系高級講師曾樹明先生及拔萃女書院校長劉靳麗娟女士擔任主禮嘉賓，一起見證及分享「香港最佳老友」運動的工作成果。



### Annual Gathering of "Best Buddies Hong Kong" 2016



The Annual Gathering was held at Diocesan Girls' School on 2 July 2016. Over 360 Citizen Buddies, Family Buddies, Ambassadors, Alumni and Buddies from various School and Corporate Chapters attended the event. A joint meal gathering was also organized after the event. It was our pleasure to have Dr. Albert CHAU, "Best Buddies Hong Kong" Movement Advisor and Vice-President (Teaching and Learning) of Hong Kong Baptist University; Mr. TSANG Shu Ming, "Best Buddies Hong Kong" Movement Advisor and Senior Lecturer of the Social Work Department, Shue Yan University; and Mrs. Stella LAU, JP, Headmistress of Diocesan Girls' School, to be the officiating guests and to witness and share the achievements of the "Best Buddies Hong Kong" Movement.

